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Sted :
Tidspunkt:

Nordhøj 4, mødelokale 5 
Kl. 10.00-12.00

Til stede : Lise Lotte Due 
Aage Johannisson 
Bent Skov Jensen 
Else Flensted 
Annett Hjulgaard
Gerda Timm (Suppleant Handicaprådet)

Afbud fra : Inge Christensen 
Suppleant: Mona Jørgensen

Uden afbud : Randi M.-L. Jensen (Handicaprådet)

Dagsorden :
1. Godkendelse af referat fra september mødet.
2. Informationer v/ formanden.
3. Kursusvirksomhed m.v. v/ formanden.
4. Opsamling af spørgsmål til møde med Jette S. Lineil og Anne Danborg
5. Sekretærfunktionen.
6. Forslag til borgermøde næste år.
7. Nyt fra Amtsældrerådet v/Aage Johannisson.
8. Nyt fra kassereren.
9. Evt.

1 . Godkendelse af referat fra september mødet. 

Referat godkendt.

2. Informationer v/ formanden.

Budget 2005 vedtaget af Byrådet, men ingen penge afsat til have- og 
snerydning for pensionister.

Vedr. træning i Form 87 har Skole-, social- og sundhedsudvalget godkendt 
en prøveordning på 3 mdr., hvor pensionister kan træne for kr. 10,00 pr. 
gang.



Skibby Kommune - Referat fra Ældre- og handicaprådets møde den 12. oktober 2004...

Annonceres snarest i Lokalavisen under Kommuneinformation.
Kopi af brev med afgørelsen fra Skole-, social- og sundhedsudvalget 
vedlægges dette referat.
Referat fra Rådets møde med ældre- og handicaporganisationerne udsendt til 
alle deltagere.
Mødet var godt og velforberedt. Nyt møde afholdes i foråret 2005.
Referatet udsendes som almindeligt referat til andre end deltagerne.

Ældrecentret på Nyvej har fået den længe ønskede opvaskemaskine, og 
Lydavisen får eget lokale på Rådhuset, som de tager i brug d. 14. oktober 
2004.

På Skibby Kommune's hjemmeside er liste over alle serviceinformationer, 
denne liste kan indføres i næste års ”Den grønne folder”.

Materiale vedr. handicapidræt modtaget og omdelt.

Sammenslutningen af Ældreråd har sendt materiale vedr. deres arbejde før 
Rådets evt. medlemskab.
Rådet ønsker medlemskab evt. fra 1. januar 2005. Formanden kontakter dem.

De 4 formænd for ældrerådene, fra de kommuner Skibby skal sammensluttes 
med, har afholdt møde i Jægerspris. Det vides, der skal være handicapråd, 
men ikke om der skal være ældre- og klageråd i de nye kommuner.
Der afholdes nyt møde, når man ved noget om fremtidens ældreråd.

3. Kursusvirksomhed m.v. v/ formanden.

LO Faglige seniorer afholder kursus for ældre- samt klageråd i november i 
Nyborg,
Lise deltager fra Ældrerådet og Annett fra Klagerådet.

Sammenslutningen af Ældreråd afholder kursusdag om ”Det nye 
Danmarkskort” i Roskilde, er der mulighed for tilmelding d. 16. november 
2004 deltager Lise og Else, og er der mulighed for tilmelding d. 10. 
november 2004 deltager Aage og evt. Randi.

4. Opsamling af spørgsmål til møde med Jette Scheel Lineil og Anne Danborg.

Ældrechefen og lederen for Sundhedsafdelingen deltager i Rådets møde i 
november, hvor ældrechefen vil fortælle og følge op på tidligere omtale af 
byggeriet på Omsorgscentret Nordhøj.

Rådet ønsker bl.a. at spørge Ældrechefen om :
• Økonomi for boligernes beboere (f.eks. tilbageværende 

rådighedsbeløb)
• Fordeling af boligerne i dement-, pleje- og ældreboliger
• Er der nye afgrænsninger for indkøbshjælp ved de nye 

byggeområder ?
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Lederen af Sundhedsafdelingen vil deltage for at svare på spørgsmål bl. a. 
vedr. hjælp og pleje til ældre og handicappede.

Rådet ønsker bl.a. at spørge om:
• Hvordan fungerer de lovpligtige forebyggende besøg ?
• Vedr. de to årlige kommunale tilsynsbesøg på Nordhøj, har Rådets 

formand ikke deltaget som observant i det dialogbaserede tilsyn 
sammen med Skole-, social- og sundhedsudvalget. Har tilsynene 
været foretaget ?

• Vedr. Pårørende- og beboerrådene fungerer 
disse ?

• Udføres der plejeplaner i Skibby Kommune ? (læs under pkt. 7)
• Kan hovedrengøring tildeles i Skibby Kommune ? (læs under pkt. 7)

5. Sekretærfunktionen.

Grundet ændringer på sekretærens arbejde kan der ske indskrænkninger i 
arbejdet for Rådet, bl.a. så referater fra møder fremover ikke udsendes i 
samme uge som deres afholdelse.
Rådet tager emnet op primo 2005.

6. Forslag til borgermøde næste år.

Tages op på næste møde.

7. Nyt fra Amtsældrerådet v/ Aage Johannisson

Ved sidste repræsentantskabsmøde i Amtsældrerådet var talt om regionsråd. 
Man vil kontakte alle amtsældreråds formænd for at høre deres mening om 
fremtiden.

Der skal afholdes repræsentantskabsmøde for alle råds repræsentanter, dvs. 
ca. 40 personer, til foråret. Sted for afholdelse søges.

Amtsældrerådet vil tilslutte sig Sammenslutningen af Ældreråd.

Der er skrevet til HUR om besparelserne/ændringeme i den kollektive trafik, 
men mangler svar.

Sundhedsgruppen ønsker tilbagemelding fra amtets kommuners 
plejeafdelinger om de modtager plejeplaner fra sygehusene ved udskrivning 
og om disse videreføres.

Sundhedsgruppen ønsker ligeledes tilbagemelding om kriterier for tildeling 
af rengøringshjælp, og ønsker der bliver mulighed for at tildele 4 timer 
ekstra hjælp årlig til hovedrengøring
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8. Nyt fra kassereren.

Regnskabet gennemgået.
Portopenge modtaget fra alle grupper vedr. ”Den grønne folder”.

9. Evt.

I Rådets arrangement med aftenskolen og Ældre Sagen ved Kulturuger 2004 
var ca. 40 deltagere til foredrag med Ingrid og Jørgen Hansen i kantinen på 
Nordhøj.

10. Næste møde :

Tirsdag d. 9. november 2004 kl. 10.00 -  ca. 13.00, Møde med Ældrechef og 
Leder af

Sundhedsafdelingen derefter rådsmøde mødelokale 5, Nordhøj 
4.

14. december- - 16.00, - - -


